
Oświadczenie złożone 

przez senatora Bogusława Śmigielskiego 

na 53. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Janusza Piechocińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ciągu ostatnich trzech miesięcy do mojego biura senatorskiego wpłynęły liczne wnioski z prośbą o in-

terwencję w sprawie przeniesienia punktu obsługi emerytów górniczych z Jaworzna do Libiąża. Byli pracow-

nicy kopalń to często ludzie w podeszłym wieku, dla których dojeżdżanie do oddalonego o około 25 km 
punktu odbioru talonów węglowych stanowi dużą trudność. 

Rozumiejąc ich trudną sytuację, skierowałem do Kompanii Węglowej SA pismo, w którym przedstawiłem 

zaistniały problem. Zwróciłem się o szybką interwencję w tej sprawie lub wskazanie sposobu rozwiązania 
niniejszego problemu. Z otrzymanej od zarządu spółki odpowiedzi wynikało przede wszystkim to, iż rozwią-

zaniem jest odbiór ekwiwalentu w wygodnej formie pieniężnej. 

W mojej ocenie – biorąc pod uwagę to, jak liczna jest grupa emerytów górniczych mieszkających w bu-
dynkach wielorodzinnych wyposażonych w system centralnego ogrzewania – przedstawiona przez zarząd 

Kompanii Węglowej SA propozycja nie jest satysfakcjonująca. Z uzyskanych przeze mnie informacji wyni-

ka, iż ukazany w niniejszym oświadczeniu problem dotyka nie tylko mieszkańców miasta Jaworzna, ale też 

wielu innych miast, między innymi Gliwic, Knurowa, Czechowic-Dziedzic oraz Trzebini. 
Wobec tego zwracam się do Pana Ministra z następującymi pytaniami: 

1. Czy ministerstwo może podjąć interwencję w Kompanii Węglowej SA w celu rozwiązania problemu 

dotyczącego ograniczenia liczby punktów obsługi emerytów górniczych, mając na uwadze to, iż działania 
spółki powinny być nakierowane przede wszystkim na ułatwienie realizowania należnych tym emerytom 

świadczeń? 

2. Jakie ministerstwo dostrzega możliwości wyjścia z trudnej sytuacji, w której znalazła się duża grupa 

emerytów górniczych, często ludzi schorowanych i w podeszłym wieku, dla których przeniesienie punktów 
odbioru talonów węglowych do oddalonych od ich miejsca zamieszkania miast stanowi bardzo duży pro-

blem? 

Z poważaniem 
Bogusław Śmigielski 




